

ອາຈານສອນທີ່ໂຮງຮຽນມັດທະຍົມສຶກສາສົມບູນພ້ອມທີ່ຈະສອນພາສາຍີ່ປຸ່ນໃນສົກຮຽນໃໝ່

ວັນທີ 10 ກໍລະກົດ ປີ2017

ສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້າວິທະຍາສາດການສຶກສາ

ສູນອາຊີມູນນິທິຍີ່ປຸ່ນ

ຫຼັກສູດການຝຶກອົບຮົມແບບເລັ່ງລັດໃນລະດູຮ້ອນສໍາລັບບັນດາຄູສອນພາສາຍີ່ປຸ່ນໃນໂຮງຮຽນມັດທະຍົມສຶກສາສົມບູນໄດ້ຮ່ວມກັນຈັດຂຶ້ນໂດຍສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້າວິທະຍາສາດການສຶກສາ (RIES) ແລະ ສະຖາບັນການບໍລິຫານເອກະລາດໃນປະເທດຍີ່ປຸ່ນພາຍໃຕ້ການຊີ້ນຳຂອງກະຊວງສຶກສາທິການ ແລະ ກິລາ ກັບ ມູນນິທິຍີ່ປຸ່ນ(JF) ຊຶ່ງຈະເລີ່ມຕົ້ນແຕ່ວັນທີ 10 ກໍລະກົດນີ້ ທີ່ເມືອງແກ້ວອຸດົມ,ແຂວງວຽງຈັນ.

ຄູສອນໂຮງຮຽນມັດທະຍົມສຶກສາສົມບູນຈຳນວນ 12 ທ່ານ ຈາກໂຮງຮຽນມັດທະຍົມສຶກສາ ສົມບູນວຽງຈັນ, ໜອງບອນ ແລະ ເພຍວັດ ພ້ອມກັບພະນັກງານວິຊາການ 3 ທ່ານ ຈາກສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້າວິທະຍາສາດການສຶກສາ (RIES) ຈະເຂົ້າຮ່ວມໃນຫຼັກສູດແບບເລັ່ງລັດໃນໄລຍະ 36 ມື້. ບັນດາສາດສະດາຈານຈາກພະແນກພາສາຍີ່ປຸ່ນ, ຄະນະອັກສອນສາດ, ມະຫາວິທະຍາໄລແຫ່ງຊາດລາວ ຈະໃຫ້ການສະໜັບສະໜູນຢ່າງເຕັມທີ່ ໃນນາມເປັນຜູ້ຊີ້ນຳຂອງຫຼັກສູດນີ້.

ໃນຈຳນວນຄູສອນຂອງໂຮງຮຽນມັດທະຍົມຕອນຕົ້ນ 12 ທ່ານ, ເຊິ່ງມີ 8 ທ່ານ ທີ່ເຄີຍສອນພາສາຍີ່ປຸ່ນມາແລ້ວ ເປັນເວລາ 1 ປີ ຫາ 2 ປີ. ໃນຫຼັກສູດແບບເລັ່ງລັດນີ້ ຈະຊ່ວຍໃຫ້ບັນດາຄູສອນໄດ້ພັດທະນາຄວາມສາມາດດ້ານພາສາຍີ່ປຸ່ນ ແລະ ຖືໂອກາດປຶກສາຫາລືກັນກ່ຽວກັບວິທີສອນພາສາຍີ່ປຸ່ນໃຫ້ມີປະສິດທິຜົນຍິ່ງຂຶ້ນ. ແລະ ອີກ 4 ທ່ານ ແມ່ນຈະຖືກຄັດເລືອກຕື່ມ ເພື່ອເສີມຂະຫຍາຍການສຶກສາດ້ານພາສາຍີ່ປຸ່ນໃນແຕ່ລະໂຮງຮຽນ; ບັນດາຄູຈະໄດ້ຮຽນພາສາຍີ່ປຸ່ນພື້ນຖານ ແລະ ກະກຽມການສອນສໍາລັບສົກຮຽນໃໝ່. ໃນຫຼັກສູດມີທັງກິດຈະກຳໃຫ້ບັນດາຄູແນະນຳຕົວເອງ ແບບວັດທະນະທຳຍີ່ປຸ່ນ ໃນຫ້ອງຮຽນໃຫ້ກັບນັກຮຽນເຂົ້າໃຈ ເຖິງວັດທະນະທຳທີ່ແຕກຕ່າງກັນໄດ້ຢ່າງເລິກເຊິ່ງ. ໃນມື້ສຸດທ້າຍຂອງຫຼັກສູດ, ວັນທີ 18 ສິງຫາ, ບັນດາຄູຈະໄດ້ກ່າວສະເໜີຜົນສໍາເລັດທີ່ໄດ້ຮັບຈາກຫຼັກສູດ.

RIES ແລະ JF ໄດ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດລາຍການເພື່ອແນະນຳການສຶກສາພາສາຍີ່ປຸ່ນ ໃນນາມເປັນ ວິຊາພາສາຕ່າງປະເທດທີ 2 ໃນໂຮງຮຽນຂັ້ນມັດທະຍົມສຶກສາສົມບູນໃນລາວ. JF ບໍ່ພຽງແຕ່ ຈັດຝຶກອົບຮົມຄູເທົ່ານັ້ນ, ແຕ່ຍັງໄດ້ສົ່ງຊ່ວຍຊາຍພາສາຍີ່ປຸ່ນໄປຕ່າງປະເທດເພື່ອພັດທະນາປຶ້ມແບບຮຽນພາສາຍີ່ປຸ່ນ ສໍາລັບນັກຮຽນມັດທະຍົມສຶກສາສົມບູນອີກ.

ປຶ້ມແບບຮຽນພາສາຍີ່ປຸ່ນໃໝ່ “Nihongo 1”, ຫຼື “ ພາສາຍີ່ປຸ່ນ 1”, ນັ້ນ ຈະຖືກຈັດພິມຂຶ້ນ ຢ່າງເປັນທາງການໃນເດືອນກັນຍານີ້, ຫຼັງຈາກທີ່ທົດລອງໃຊ້ສອນໃນໂຮງຮຽນມັດທະຍົມສຶກສາສົມບູນວຽງຈັນ, ໜອງບອນ ແລະ ເພຍວັດ ໃນສົກຮຽນໃໝ່ນີ້. JF ກໍ່ຍັງມີແຜນທີ່ຈະລົງອາສາສະໝັກ 2 ຄົນ ທີ່ເອີ້ນວ່າ “ຄູຜູ້

ຊ່ວຍສອນພາສາຍີ່ປຸ່ນ” (“Nihongo Partners”) ມາໃນທ້າຍເດືອນສິງຫານີ້ ເພື່ອຊ່ວຍສະໜັບສະໜູນຄູລາວ ທີ່ສອນພາສາຍີ່ປຸ່ນ ໃນບັນດາໂຮງຮຽນມັດທະຍົມສຶກສາສົມບູນໃນນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ. ດັ່ງທີ່ກ່າວມາເທິງນີ້.

ເຖິງແມ່ນວ່າຂອບເຂດຂອງລາຍການນີ້ບໍ່ກ້ວາງຂວາງກໍຕາມ, ແຕ່ມັນຈະຄ່ອຍໆເຮັດໃຫ້ສະພາບແວດ ລ້ອມການສຶກສາພາສາຍີ່ປຸ່ນໃນຂັ້ນໂຮງຮຽນມັດທະຍົມສຶກສາສົມບູນໃນລາວໃຫ້ນັບມື້ນັບດີຂຶ້ນ. ພວກເຮົາຫວັງ ເປັນຢ່າງຍິ່ງວ່າ ບັນດາຄູທີ່ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມໃນຫຼັກສູດນີ້ ຈະກະຕຸ້ນໃຫ້ນັກຮຽນໃຫ້ມີຄວາມສົນໃຈໃນການຮຽນ ພາສາຍີ່ປຸ່ນ ໂດຍການນຳໃຊ້ປຶ້ມແບບຮຽນພາສາຍີ່ປຸ່ນເຫຼົ່າໃໝ່ ແລະ ການສຶດສອນວິທີໃໝ່ໄປພ້ອມໆ ກັນກັບ “ຄູຜູ້ຊ່ວຍສອນພາສາຍີ່ປຸ່ນ” (“Nihongo Partners”) ໃນສົກຮຽນໃໝ່ທີ່ຈະມາເຖິງນີ້.

(ຈົບ)